
Protokół z posiedzenia Komisji Gospodarki i Rozwoju w dniu 22 września 2022 roku 
Centrum Kultury i Inicjatyw Obywatelskich w Podkowie Leśnej, ul. Lilpopa 18 

 
 
Obecni: 
- Bożena Majewska – Przewodnicząca Komisji 
- Małgorzata Łaskarzewska 
- Wojciech Żółtowski 
- Sławomir Lasota 

oraz 
Dyrektor Biblioteki Miejskiej im. Poli Gojawiczyńskiej Dorota Skotnicka 
 
PRZYJĘTY PORZĄDEK POSIEDZENIA: 
1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie kworum. 
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 
3. Wnioski Komisji do budżetu miasta na 2023 rok – ciąg dalszy dyskusji.   
4. Dyskusja nt. zmniejszenia kosztów gazu i energii elektrycznej w budżecie Podkowy Leśnej. 
5. Sprawy różne. 
6. Wolne wnioski. 
7. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Ad. 1) 

Przewodnicząca Komisji Bożena Majewska rozpoczęła posiedzenie o godzinie 19.16,  
przywitała obecnych na posiedzeniu członków Komisji (obecnych 4 członków Komisji: Bożena 
Majewska, Małgorzata Łaskarzewska, Wojciech Żółtowski, Sławomir Lasota) oraz stwierdziła 
kworum.  

Radny Sławomir Lasota zaproponował zmianę porządku obrad polegającą na dodaniu punktu 
dot. dyskusji nt. zmniejszenia kosztów gazu i energii elektrycznej w budżecie Podkowy Leśnej. 
W wyniku głosowania: 3 za, 0 przeciw, 1 radny wstrzymał się od głosu, nowy porządek obrad 
zostały przyjęty. 
 

Ad. 2) 

Przewodnicząca Komisji zarządziła przegłosowanie projektu protokołu z posiedzenia Komisji 
Gospodarki i Rozwoju z 6 września 2022 roku. 
W wyniku głosowania: 2 za, 0 przeciw, 2 radnych wstrzymało się od głosu, protokół został 
przyjęty. 
 
Ad. 3) 

Przewodnicząca przedstawiła zaproponowane przez Radną Alicję Rotfeld-Paczkowską wnioski 
do budżetu. Wnioski dotyczyły: 
- realizacji projektu przebudowy ulic Gołębiej i Zachodniej, tak by zapewnić pieszym 
możliwość bezpiecznego poruszania się tymi ulicami.  



- przywrócenia dotowania szczepień przeciwko wirusowi HPV dla dziewcząt z rocznika 
kwalifikującego do tego szczepienia. 
- zapewnienia lepszego dostępu do opieki psychologicznej dla młodzieży 
 
Radny Wojciech Żółtowski przedstawił swoje wnioski do budżetu. Wnioski dotyczyły: 
- pielęgnacji zieleni  
- poszerzenia monitoringu ulicznego  
- odbudowy stawu po zakończeniu wszelkich procedur 
- zabezpieczenie środków na potrzeby badań możliwości i  wykonania  koncepcji 
bezkolizyjnego przejazdu pod torami WKD na wysokości ulicy Topolowej wg wcześniejszych 
koncepcji oraz zapisów nowego studium. 
 
Radna Małgorzata Łaskarzewska przedstawiła wniosek do budżetu o zarezerwowanie 
środków finansowych na przeprowadzenie procedury związanej z ochroną drzew w Lesie 
Młochowskim i ustanowienia pomników przyrody. 
 
Dyrektor Biblioteki Dorota Skotnicka powiedziała, że od czasu pandemii w bibliotece zaczęły 
ginąć książki. W celu uniknięcia takich sytuacji, zawnioskowała o zabezpieczenie środków w 
budżecie na zamontowanie 18 kamer oraz routera w swojej jednostce.  
 
Radny Sławomir Lasota powiedział, że ma wątpliwości co do zastosowania takiego sposobu 
odstraszania, ponieważ realizacja systemu monitoringu będzie znacznie droższa niż wartość 
ukradzionych książek. Co więcej, obsługa monitoringu będzie bardzo czasochłonna. W zamian 
zaproponował wykorzystanie elektronicznego znaczenia książek.  
 
Dyrektor Biblioteki Dorota Skotnicka powiedziała, że w latach poprzednich rozpatrywała 
wykonanie systemu elektronicznego znaczenia książek z bramkami, lecz realizacja takiego 
systemu kosztowałaby kilkadziesiąt tysięcy, przez co pomysł ten został odrzucony. Kamery 
byłyby tak zaprogramowane by nagrywały jedynie momenty, w których czytelnik sięga do 
regału po książki, co zdecydowanie skróciłoby czas sprawdzania monitoringu.  
 
Przewodnicząca powiedziała, że dyskusja nt. monitoringu w Bibliotece Miejskiej zostanie 
przeprowadzona na osobnym posiedzeniu Komisji.  
 
Dyrektor Biblioteki Dorota Skotnicka zawnioskowała o zarezerwowanie środków na 
ocieplenie ścian budynku biblioteki. Przed podwyżką biblioteka płaciła za ogrzewanie 10.000 
zł rocznie, w tym roku do chwili obecnej wpłynęły rachunki na kwoty 12.000 zł, 5.000 zł, 
2.000 zł oraz po 300 zł w okresie nie grzewczym. 
 
Przewodnicząca zarządziła przegłosowanie wniosków do budżetu na 2023 rok Komisji 
Gospodarki i Rozwoju:  



1. Wniosek o zabezpieczenie środków finansowych na kontynuację inwestycji 
drogowych wg posiadanych zatwierdzonych dokumentacji projektowych 
Wyniki głosowania: 3 za, 1 przeciw, 0 radnych wstrzymało się od głosu 
 

2. Wniosek o zabezpieczenie środków finansowych na poszerzenie Systemu Informacji 
Miejskiej o „wskaźniki ulic”, tablice z nazwami ulic w miejscach, w których ich 
brakuje oraz przegląd słupów ogłoszeniowych. 
Wyniki głosowania: 4 za, 0 przeciw, 0 radnych wstrzymało się od głosu 
 

3. Wniosek o zabezpieczenie środków finansowych na kontynuację remontów ulic 
pylących mających właściwą konstrukcję podbudowy (ulice z lat 2011-2014). 
Wyniki głosowania: 4 za, 0 przeciw, 0 radnych wstrzymało się od głosu 
 

4. Wniosek o zabezpieczenie środków finansowych na uregulowanie stanu prawnego 
działek o nieokreślonej formie własności 
Wyniki głosowania: 4 za, 0 przeciw, 0 radnych wstrzymało się od głosu 
 

5. Wniosek o zabezpieczenie środków finansowych na promowanie uprawy roślin 
miododajnych i łąkowych wśród mieszkańców. 
Wyniki głosowania: 2 za, 2 przeciw, 0 radnych wstrzymało się od głosu 
 

6. Wniosek o zabezpieczenie środków finansowych na opracowanie studium 
wykonalności ciągu pieszo-rowerowego pod torami WKD – odcinek łączący ul. 
Topolową z Helenowską 
Wyniki głosowania: 4 za, 0 przeciw, 0 radnych wstrzymało się od głosu 
 

7. Wniosek o zabezpieczenie środków finansowych na kontynuację prac nad 
stworzeniem obszarowej strefy 30 km/h – projekt organizacji ruchu i jego realizacja 
na terenie całego miasta 
Wyniki głosowania: 4 za, 0 przeciw, 0 radnych wstrzymało się od głosu 
 

8. Wniosek o zabezpieczenie środków finansowych na poprawę bezpieczeństwa na 
drogach poprzez wykonanie urządzeń spowalniających ruch na niebezpiecznych 
ulicach wskazanych przez mieszkańców. 
Wyniki głosowania: 4 za, 0 przeciw, 0 radnych wstrzymało się od głosu 
 

9. Wniosek o zabezpieczenie środków finansowych na realizację Strefy Płatnego 
Parkowania 
Wyniki głosowania: 4 za, 0 przeciw, 0 radnych wstrzymało się od głosu 
 

10. Wniosek o zabezpieczenie środków finansowych na wykonanie kontrapasów dla 
rowerów na ulicach jednokierunkowych. 
Wyniki głosowania: 4 za, 0 przeciw, 0 radnych wstrzymało się od głosu 
 

11. Wniosek o zabezpieczenie środków finansowych na kontynuację programu 
„Podkowa zwalcza smog”. 
Wyniki głosowania: 4 za, 0 przeciw, 0 radnych wstrzymało się od głosu 
 

12. Wniosek o zabezpieczenie środków finansowych na montaż ławek miejskich.   



Wyniki głosowania: 4 za, 0 przeciw, 0 radnych wstrzymało się od głosu 
 

13. Wniosek o zabezpieczenie środków finansowych na rozbudowę systemu 
monitoringu w Podkowie Leśnej. 
Wyniki głosowania: 4 za, 0 przeciw, 0 radnych wstrzymało się od głosu 
 

14. Wniosek o zabezpieczenie środków finansowych na organizację boiska typu „Orlik” 
dla mieszkańców. 
Wyniki głosowania: 3 za, 0 przeciw, 1 radny wstrzymał się od głosu 
 

15. Wniosek o zabezpieczenie środków finansowych na wykonanie dodatkowych ramp 
w skateparku. 
Wyniki głosowania: 2 za, 0 przeciw, 2 radnych wstrzymało się od głosu 
 

16. Wniosek o zabezpieczenie środków finansowych na wykonanie dokumentacji 
projektowej spinek wodociągowych na terenie Miasta Podkowa Leśna. 
Wyniki głosowania: 4 za, 0 przeciw, 0 radnych wstrzymało się od głosu 
 

17. Wniosek o zabezpieczenie środków finansowych na opracowanie studium 
wykonalności ciągu pieszo-rowerowego przedłużającego ul. Dębową do Lasu 
Młochowskiego. 
Wyniki głosowania: 3 za, 0 przeciw, 1 radny wstrzymał się od głosu 
 

18. Wniosek o zabezpieczenie środków finansowych na opracowanie studium 
wykonalności ciągu pieszo-rowerowego łączącego ul. Sosnową z ul. 11 Listopada w 
pobliżu Lasu Młochowskiego (wzdłuż rowu). 
Wyniki głosowania: 4 za, 0 przeciw, 0 radnych wstrzymało się od głosu 
 

19. Wniosek o zabezpieczenie środków finansowych na realizację projektu przebudowy 
ulic Gołębiej i Zachodniej, tak by zapewnić pieszym możliwość bezpiecznego 
poruszania się tymi ulicami 
Wyniki głosowania: 3 za, 0 przeciw, 1 radny wstrzymał się od głosu 
 

20. Wniosek o zabezpieczenie środków finansowych na dotowanie (całkowite lub 
częściowe) szczepień przeciwko wirusowi HPV dla dziewcząt z rocznika 
kwalifikującego do tego szczepienia. 
Wyniki głosowania: 4 za, 0 przeciw, 0 radnych wstrzymało się od głosu 
 

21. Wniosek o zabezpieczenie środków finansowych na poszerzenie dostępu do opieki 
psychologicznej dla młodzieży (np. w postaci zatrudnienia). 
Wyniki głosowania: 4 za, 0 przeciw, 0 radnych wstrzymało się od głosu 
 

22. Wniosek o zabezpieczenie środków finansowych na kontynuację prac związanych z 
rewitalizacją stawu w Parku Miejskim. 
Wyniki głosowania: 4 za, 0 przeciw, 0 radnych wstrzymało się od głosu 
 

23. Wniosek o zabezpieczenie środków finansowych na przeprowadzenie procedury 
ustanowienia pomników przyrody oraz dalszą ochronę drzew w Lesie 
Młochowskim. 



Wyniki głosowania: 4 za, 0 przeciw, 0 radnych wstrzymało się od głosu 
 

24. Wniosek o zabezpieczenie środków finansowych na przeprowadzenie 
termomodernizacji ścian budynku Biblioteki.  
Wyniki głosowania: 3 za, 0 przeciw, 1 radny wstrzymał się od głosu 

 
Ad. 4) 
Radny Sławomir Lasota powiedział, że należy zastanowić się w jaki sposób gmina może 
oszczędzić na opłatach za gaz i prąd. Nowa umowa na pobór gazu dla szkoły będzie posiadała 
stawkę o 604% wyższą niż poprzednia umowa. W celu oszczędności proponuje obniżenie 
temperatury pomieszczeń w budynkach publicznych o 1 stopień oraz zredukowanie jasności 
lamp ulicznych lub ich czasowego wyłączenia w nocy.  
 
Radny Wojciech Żółtowski powiedział, że jest przeciwny wyłączaniu lamp w nocy w celu 
oszczędności. Powiedział, że radni nie wiedzą czy temperatura w budynkach publicznych 
została już obniżona i jak to wpłynęło na komfort pracy. Członkowie Komisji muszą mieć czas 
na przygotowanie się do dyskusji na dany temat.  
 
Przewodnicząca zaproponowała zaproszenie na kolejne posiedzenie Burmistrza Miasta w celu 
wyjaśnienia obecnej sytuacji dot. ogrzewania w budynkach publicznych. Powiedziała by 
Radny Sławomir Lasota zwrócił się do niej z konkretnymi propozycjami, które będzie mogła 
przedstawić burmistrzowi w celu ich rozpatrzenia.  
 
Radna Małgorzata Łaskarzewska powiedziała, że gmina już wcześniej zadbała o oszczędności 
wymieniając wszystkie lampy na ledowe. Brakuje jedynie wykonania kompletnej sieci między 
słupami, która pozwalałaby na wyłączenie części lamp w nocy.  
 
Radny Sławomir Lasota powiedział, że w wielu przypadkach budynki są przegrzewane co 
negatywnie wpływa na zdrowie osób z nich korzystających. Zawnioskował, by na kolejnym 
posiedzeniu Komisji odbył się dalszy ciąg dyskusji na ten temat. 
 
Ad. 5) 
Nie zgłoszono spraw różnych. 

Ad. 6) 
Nie zgłoszono wolnych wniosków.  

Ad. 7) 

Przewodnicząca zamknęła posiedzenie Komisji o godzinie 20.40. 

Protokół sporządziła Marta Myszkowska 

Przewodnicząca Komisji  
     Gospodarki i Rozwoju  

/-/ 
Bożena Majewska 

 


